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Geachte college en raad, 

Vanuit Jonge Bestuurders Texel (JBT) zetten wij ons in om het vestigingsklimaat voor jongeren op 

Texel te verbeteren. De visie die we hiervoor uitwerken richt zicht ook op hoe wij het toerisme op Texel 

in de toekomst het liefste zouden zien. Wij hebben daarom met bijzondere belangstellling alvast kennis 

genomen van het Actieplan Toeristisch Toekomstplan.  

Analyse 

Wij delen de analyse van de gemeente dat het toerisme op Texel aan het veranderen is: Een langer 

seizoen, kortere vakanties, een hogere bezettingsgraad en meer autogebruik per toerist. Al deze 

ontwikkelingen zorgen voor een grotere druk op de leefbaarheid van het eiland. Er ontstaat schaarste 

aan parkeermogelijkheden in de centra, aan personeel, aan woningen, de uitstraling van de dorpen en 

het landschap verandert in snel tempo, de hoeveelheid afval neemt toe, het energie- en watergebruik 

neemt toe en sommige wegen worden steeds drukker. Uiteraard brengt het toerisme ook veel werk, 

geld en voorzieningen. 

Sterkere economie en leefbaarheid 

Wij zouden graag zien dat Texel zich niet te afhankelijk maakt van alleen de toeristische sector, want 

dat maakt de Texelse economie ook kwetsbaar. JBT denkt dat de eerder genoemde lasten die het 

toerisme met zich meebrengt verminderd kunnen worden door creatieve oplossingen. Ideeën die het 

aantal toeristen of op zijn minst de bijkomende lasten doet verminderen, maar de leefbaarheid en 

welvaart van Texel juist doet verbeteren, verdienen wat JBT betreft prioriteit. Daarvoor is kennis en 

innovatie nodig. 

Alternatief voor bedden tellen 

Wij geven daarom alvast één zo’n idee. Hoewel wij grote voorstander zijn van het Texelse systeem van 

een maximaal aantal recreatieve bedden, denken wij dat het systeem gronding aan de huidige tijd zou 

moeten worden aangepast. Al jaren wordt gesproken op Texel om het daadwerkelijk aan recreatieve 

bedden op Texel te gaan tellen, om zo bijvoorbeeld te monitoren in hoeverre de drukte op het eiland 

toeneemt. Wij als JBT denken dat het tellen van bedden net zo achterhaald is als een handmatige 

volkstelling om te weten hoeveel mensen ergens wonen1. Wij zien liever een goed transparant, 

openbaar, goed te controleren, nauwkeurig, eerlijk, goedkoop, gebruiksvriendelijk  en makkelijk 

meetbaar systeem. Zoals ook het GBA op basis van BSN-nummers eenvoudig gebruikt wordt om te 

kijken hoeveel mensen ergens wonen. Daarom komen we met het volgende idee. 

 

  

                                           

1 De laatste echte volkstelling, waarbij een klein representatief deel werd geteld, werd in 1991 gehouden. 
Sindsdien werkt men uitsluitend met digitale tellingen door midden van de gemeentelijke basisadministratie. 
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Het idee: De kooistruner 

Stelt u zich een website voor waar iedere bewoner, toerist en ondernemer precies kan zien hoeveel 

daadwerkelijke recreatieve bedden en van welke type er op een bepaald adres geregistreerd staan. Alle 

logiesverstrekkers hebben eenmalig hun daadwerkelijk aantal bedden dat zij in de toekomst nog willen 

gebruiken, hierop moeten registeren. Het systeem is transparant en openbaar voor iedereen, waardoor 

bewoners elkaar kunnen aanspreken als deze gegevens niet kloppen met de werkelijkheid. Hiermee is 

het dus ook goed te controleren. Door het nieuwe registratie-systeem bestaan er geen zogeheten 

slapende of spookbedden meer2. Het maximale aantal bedden dat iemand mag registreren kan 

uiteraard niet hoger zijn dan want nu toegestaan is.  

Als men de toeristenbelasting per overnachting bovendien iets verlaagt, dan zou een vast bedrag 

gevraagd kunnen worden voor de registratie op de website per bed. Hiermee kost het de ondernemer 

niet meer geld dan het huidige systeem, maar loont het niet meer om veel te veel recreatieve bedden 

te registreren. Boekhoudkundige trucs om meer bedden te creëren of te verstenen zijn in zo’n systeem 

onmogelijk, waardoor het veel eerlijker is.  

Er hoeft nooit meer fysiek geteld te worden, waardoor het ook veel goedkoper is. Het is bovendien 

altijd actueel, makkelijk meetbaar  en heel nauwkeurig, omdat de ondernemers direct zelf de gegevens 

aanleveren en het niet langer gebaseerd is op een schatting. Verdere uitwerking van dit idee hangt 

uiteraard af van de wensen van de stakeholders. Belangrijk uitgangspunt is dat het nooit ten koste 

mag gaan van de continuïteit van de huidige logiesverstrekker. 

Nieuwe kansen 

Als de VVV met alle kennis die het in huis heeft, zo’n Kooistruner website levert, dan kunnen de 

ondernemers hun bedden direct koppelen aan het bestaande boekingssysteem. Ook zou de 

toeristenbelasting en de nachtregistratie op dezelfde website beheerd kunnen worden. Dat maakt het 

veel gebruiksvriendelijker  dan de huidige losse systemen.  

Uiteraard is voor Texel niet alleen duidelijkheid nodig over het aantal recreatieve bedden, maar ook 

over de exacte bezetting. Indien men dit via bijvoorbeeld de toeristenbelasting ook nog koppelt door te 

betalen per nacht, dan weet men ook voor alle categorieën (BnB, campeerplaatsen, hotels, etc) de 

exacte bezetting ieder jaar. Waardoor ook op dat gebied nooit meer extra onderzoek of tellingen 

gedaan hoeven te worden.  

Belangrijk is uiteraard wel dat de huidige ondernemers niet ineens meer belasting per jaar moeten 

gaan betalen. Het systeem moet belastingneutraal zijn voor alle categorieën ten opzichte van het 

huidige systeem. Naarmate de belasting per nacht goedkoper wordt, maar de jaarlijkse registratie 

duurder, loont het voor een ondernemer om minder bedden te gebruiken, maar die over een groter 

seizoen te verspreiden. Er wordt dan dus meer belast op het aantal bedden en minder op de bezetting 

van een bed. Daardoor krijgt Texel automatisch meer verspreiding van het seizoen, en een grotere 

stimulans op kwaliteitsinvesteringen boven kwantiteitsinvesteringen. Precies wat we graag willen. 

                                           

2 Kort na het opstellen van deze brief is een motie aangenomen “Stop op verplaatsen spookslaapplaatsen”.  
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Wij zouden graag zien dat de gemeente Texel dit financieel en juridisch op haalbaarheid en 

wenselijkheid onderzoekt, zodat er geen onnodig geld uitgegeven gaat worden aan steekproeftellingen. 

Mochten er vragen zijn nav dit idee dan zijn wij altijd bereid een toelichting te komen geven. 

 

Met vriendelijke groet,  

Jonge Bestuurders Texel 


